
Zgodnie z zawiadomieniem Przewodniczącego Rady Gminy w Klimontowie 
XXII sesja Rady Gminy odbędzie się 28 grudnia 2012 roku (piątek) o godzinie 10.00 

w Gimnazjum imienia Papieża Jana Pawła II w Klimontowie.

Protokół Nr XXII/12
Rady Gminy w Klimontowie
odbytej 28 grudnia 2012 roku

Sesja odbyła się w Gimnazjum imienia Papieża Jana Pawła II w Klimontowie.
Sesja trwała od godziny 10.00 do godziny 13.15.
Obradom  sesji  przewodniczył  Pan  Radny  Jan  Rębacz  –  Przewodniczący  Rady 
Gminy.
W sesji uczestniczyli: Wójt Ryszard Bień, radni, Pan Adam Przybylski – Zastępca 
Wójta, Pan Piotr Lipiński – Sekretarz Gminy, Anna Sobolewska – Skarbnik Gminy, 
Kierownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi, zaproszeni goście.
Na sesji  podjęto uchwały:  XXII/198/12, XXII/199/12, XXII/200/12, XXII/201/12, 
XXII/202/12,  XXII/203/12,  XXII/204/12.  Uchwały  podjęto  w  trybie  jawnym  w 
trybie art. 14 ustawy o samorządzie gminnym. 
Protokołowała – Sylwia Burczyńska.

Do punktu 1 i 2 porządku obrad sesji
Pan Przewodniczący  Jan  Rębacz,  prowadzący obrady sesji  –  Otworzył  obrady 
XXII  sesji  Rady Gminy w Klimontowie,  przywitał  Radę  Gminy,  Zastępce Wójta 
Gminy, Skarbnika, Sekretarza Gminy, sołtysów, zaproszonych gości. Poinformował 
iż  na  sesji  obecni  są  wszyscy  Radni  co  oznacza,  że  tym  samym  obrady  będą 
prawomocne. Poinformował, że będą jeszcze sprawy do omówienia poza tymi, które 
są w porządku obrad. Przeczytał obecnym porządek obrad. 

Proponowany porządek obrad sesji.
1. Otwarcie sesji i sprawdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z poprzedniej sesji - z dnia 25 października 2012 roku.
4. Interpelacje i wnioski Radnych.
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie miedzy sesyjnym.
6. Wprowadzenie zmian w budżecie gminy na 2012 r.
7. Wprowadzenie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy 

Klimontów na lata 2012 – 2023.
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 

Klimontów 
a) opinia RIO o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 
2013 – 2027.

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Klimontów na 2013 
rok. 
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a) Przedstawienie projektu budżetu przez Wójta Gminy.
b) Przedstawienie opinii RIO o projekcie budżetu.
c)  Przedstawienie  opinii  Stałych  Komisji  Rady  Gminy na  temat  projektu 
budżetu gminy na 2013 rok.
d)  Przedstawienie  opinii  Komisji  Budżetu,  Finansów i  Majątku  Gminy  na 
temat projektu budżetu gminy na 2013 rok.
e) Dyskusja.
f) Głosowanie. 

10. Sprawy majątkowe.
11.Sprawy dotyczące oświaty w gminie.
12.Informacje odnośnie wprowadzenia nowej ustawy o utrzymaniu  czystości  i 

porządku w gminach. 
13.Sprawozdanie z działalności rady Gminy w 2012 roku.
14.Sprawozdanie z działalności Stałych Komisji Rady Gminy.
15.Uchwalenie Planu pracy Rady Gminy na 2013 rok.
16.Sprawozdanie Wójta z działalności organu wykonawczego w 2012 roku.
17.Wnioski, zapytania, informacje.
18.Odpowiedzi na wnioski, zapytania.
19.Zakończenie XXII Sesji Rady Gminy.

Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  poinformował o konieczności wprowadzenia 
podjęcia  uchwały  w  związku  z  wytykiem  dotyczącym  uchwały  w  sprawie 
zatwierdzenia taryf za zbiorowe odprowadzenie ścieków oraz w sprawie dopłat do 
taryf dla zbiorowego odprowadzania ścieków jako pkt. 10. 
Zapytał kto jest za wprowadzeniem tego punktu – za – 15, jednogłośnie.
Kolejna sprawa konieczną  do  wprowadzenia do porządku obrad jest  rozpatrzenie 
wniosków i skargi na działalność  Wójta, Wniosek o usunięcie naruszonego prawa 
oraz inne. To chciałby wprowadzić do porządku obrad jako pkt 18. należy te sprawy 
przekazać do rozpatrzenia Komisji Rewizyjnej. 
Zapytał kto jest za wprowadzeniem tego punktu – za – 14, przeciw – 0, wstrzymało 
się – 1.

1. Otwarcie sesji i sprawdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z poprzedniej sesji -  z dnia 25 października 2012 roku.
4. Interpelacje i wnioski Radnych.
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie miedzy sesyjnym.
6. Wprowadzenie zmian w budżecie gminy na 2012 r.
7. Wprowadzenie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy 

Klimontów na lata 2012 – 2023.
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 

Klimontów
a) opinia RIO o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 
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2013 – 2027.
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Klimontów na 2013 

rok. 
a) Przedstawienie projektu budżetu przez Wójta Gminy.
b) Przedstawienie opinii RIO o projekcie budżetu.
c)  Przedstawienie  opinii  Stałych  Komisji  Rady  Gminy na  temat  projektu 
budżetu gminy na 2013 rok.
d)  Przedstawienie  opinii  Komisji  Budżetu,  Finansów i  Majątku  Gminy  na 
temat projektu budżetu gminy na 2013 rok.
e) Dyskusja.
f) Głosowanie. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za 
zbiorowe  odprowadzenie  ścieków  oraz  w  sprawie  dopłat  do  taryf  dla 
zbiorowego odprowadzania ścieków. 

11. Sprawy majątkowe.
12.Sprawy dotyczące oświaty w gminie.
13.Informacje odnośnie wprowadzenia nowej ustawy o utrzymaniu  czystości  i 

porządku w gminach. 
14.Sprawozdanie z działalności Rady Gminy w 2012 roku.
15.Sprawozdanie z działalności Stałych Komisji Rady Gminy.
16.Uchwalenie Planu pracy Rady Gminy na 2013 rok.
17. Sprawozdanie Wójta z działalności organu wykonawczego w 2012 roku.
18.Wnioski i skargi. 
19.Wnioski, zapytania, informacje.
20.Odpowiedzi na wnioski, zapytania.
21.Zakończenie XXII Sesji  Rady Gminy.

Zapytał kto jest za przyjęciem nowego porządku obrad – za – 15, jednogłośnie.

Do punktu 3 porządku obrad sesji
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz - Zapytał czy ktoś ma jakieś uwagi do protokołu. 
Z powodu braku uwag zapytał kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji: 
za – 15, jednogłośnie.

Do punktu 4 porządku obrad sesji
Interpelacje i wnioski Radnych.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Oddał głos Radnemu Kwapińskiemu.
Pan Radny Kwapiński – Złożył podziękowania dla Rady za współpracę z OSP, za 
zakup sprzętu, za 100 000,00 zł, złożył podziękowania Wójtowi, oraz złożył życzenia 
noworoczne obecnym. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Opowiedział o uczestnictwie w uroczystości 
przekazania samochodu podczas którego otrzymał podziękowanie dla Rady Gminy, 
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podziękował Prezesowi, Komendantowi, Wójtowi za pozyskanie tego sprzętu. 
Pan Radny Szeląg – Przeprosił za to, ze nie był na uroczystości, miał uwagi co do 
zmiany  terminu  uroczystości.  Powiedział  o  chodniku  na  ul.  Sandomierskiej,  bo 
zalewa tam Panią Kwapisz, zapytał dlaczego nie otrzymała ta Pani odpowiedzi na 
swoje pismo. Powiedział o braku odprowadzenia wody z chodników co powoduje, że 
na rynku jest bardzo ślisko. Powiedział o artykule w gazecie ws. uchwalania budżetu 
przez  gminę.  Przeczytał  w/w  artykuł.  Powiedział  o  WOŚP  która  ma  grać  dla 
seniorów, poprosił Wójta by Orkiestra zagrała w Klimontowie.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Zadał pytanie Radnemu Szelągowi, co należało 
by  zrobić  jeszcze  jego  zdaniem  dla  społeczeństwa  Klimontowa,  by  było  ono 
zadowolone. 

Do punktu 5 porządku obrad sesji
Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Powiedział, że ten punkt będzie omawiany na 
wniosek Wójta wraz ze sprawozdaniem z całego roku. Zapytał kto zgadza się na takie 
rozwiązanie – za – 15, jednogłośnie. 

Do punktu 6 porządku obrad sesji
Wprowadzenie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.
Pan  Przewodniczący  Jan  Rębacz  –  Zapytał  czy  Pani  Skarbnik  chciała  by  coś 
dopowiedzieć w omawianej kwestii. 
Skarbnik  Gminy  Anna  Sobolewska  –  Poinformowała  o  piśmie  z  Ministerstwa 
Finansów o przyznaniu środków z rezerwy subwencji ogólnej – 18 249,00 zł. Zaszła 
konieczność  wprowadzenia  tej  kwoty  po  stronie  wydatków do  budżetu  jak  i  po 
stronie dochodów. Zmiana w budżecie poniosła za sobą  automatycznie zmianę  w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Zapytał o uwagi i pytania dotyczące tej kwestii. 
Poprosił  o  przeczytanie  uchwały  przez  Przewodniczącego  Komisji  Budżetu, 
Finansów i Majątku Gminy Piotra Lipca o przeczytanie uchwały. 
Przewodniczący Komisji  Budżetu,  Finansów i  Majątku Gminy Piotr  Lipiec - 
Przeczytał uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Zapytał  kto  jest  za przyjęciem uchwały Nr 
XXII/198/12 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2012 r. - za – 14, 
przeciw –  0,  wstrzymał  się  –  1.  Uchwała  została  podjęta  (stanowi  załącznik  do 
niniejszego protokołu).

Do punktu 7 porządku obrad sesji
Wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na 
lata 2012 – 2023.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Przeczytał uchwałę w sprawie Wprowadzenia 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 2012 – 2023. 
Zapytał czy ktoś  ma uwagi dotyczące tej uchwały.  Zapytał  kto jest za podjęciem 
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uchwały Nr  XXII/199/12 w sprawie Wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Klimontów na lata 2012 – 2023 – za – 15, jednogłośnie. Uchwała 
została podjęta (stanowi załącznik do niniejszego protokołu).

Do punktu 8 porządku obrad sesji
Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Klimontów.

Do punktu 8a porządku obrad sesji
Opinia RIO o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 2013 – 
2027.
Pan  Przewodniczący  Jan  Rębacz  –  Poprosił  o  przeczytanie  opinii  RIO  przez 
Przewodniczącego Komisji Budżetu, Finansów i Majątku Gminy Piotra Lipca. 
Przewodniczący Komisji  Budżetu,  Finansów i  Majątku Gminy Piotr  Lipiec - 
Przeczytał opinię RIO (Uchwała Nr 112/2012 VI Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 3 grudnia 2012 roku w sprawie opinii  o 
projekcie  uchwały  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej Gminy Klimontów na lata 
2013 – 2027) – opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Zapytał czy ma ktoś do tej uchwały jakieś 
uwagi. Przeczytał uchwałę. Zapytał kto jest za przyjęciem uchwały Nr  XXII/200/12 
w sprawie uchwalenia wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Klimontów na lata 
2013 – 2027 za – 15, jednogłośnie. Uchwała została podjęta (stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

Do punktu 9 porządku obrad sesji
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Klimontów na 2013 rok. 
Pan  Przewodniczący  Jan  Rębacz  –  Poinformował,  że  prace  nad  budżetem 
przeprowadzone  były  zgodnie  z  prawem,  że  Wójt  przekazał  projekt  budżetu  15 
listopada, następnie został on rozesłany radnym do analizy. Poprosił o zabranie głosu 
przez Wójta.

Do punktu 9a porządku obrad sesji
Przedstawienie projektu budżetu przez Wójta Gminy.
Zastępca Wójta Adam Przybylski - Poinformował o budżecie: 
kwota  planowanych  dochodów  ogółem  –  23  850  583,00  zł,  z  planowanymi 
wydatkami  –  23  948  583,00  zł,  wydatki  bieżące  –  20  221  400,00  zł,  wydatki 
majątkowe – 3 727 183,00 zł.
Dochody bieżące – 21 591 548,00 zł, dochody majątkowe – 2 259 035,00 zł.  Deficyt 
budżetowy – 98 000,00 zł. Poziom długu będzie 8 050 000,00 zł – 33,5 % dochodów. 
Dochody budżetowe min. : podatek od osób fizycznych – 236 229,00 zł, podatek 
rolny od osób fizycznych – 1 053 330,00 zł, podatek od środków transportowych – 
105 000,00 zł, opłaty na zezwolenia na sprzedaż alkoholu  118 078,00 zł, wpływy z 
innych lokalnych opłat pobieranych przez j.s.t. - 294 134,00 zł, udział w podatku 
dochodowym od osób fizycznych – 1  715 559,00 zł,  udział  w podatku od osób 
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prawnych – 10 000,00 zł. 
Dochody bieżące – dochody własne – 4 832 645,00 zł, subwencja ogólna 12 309 
077,00 zł, dotacje celowe 4 406 215,00 zł. 
Wydatki bieżące: wynagrodzenia i składki – 8 228 349,00 zł, wydatki związane ze 
statutowymi zadaniami – 3 694 565,00 zł, świadczenia na rzecz osób fizycznych – 4 
486 338,00 zł, dotacje bieżące udzielone z budżetu – 2 861 904,00 zł, wydatki na 
obsługę długu – 529 000,00 zł.
Główne wydatki: administracja publiczna 2 564 575,00 zł, bezpieczeństwo publiczne 
i ochrona przeciwpożarowa – 285 600,00 zł, obsługa długu publicznego – 529 000,00 
zł, oświata 9 624 060,00 zł, ochrona zdrowia 118 078, pomoc społeczna 4 637 974,00 
zł, gospodarka komunalna i ochrona środowiska 1 303 106,00 zł, kultura i ochrona 
dziedzictwa narodowego – 630 000,00 zł,  kultura fizyczna i sport – 240 500,00 zł. 
Największe  procentowo  wydatki  są  to  wydatki  na  oświatę  –  39,54  %,  pomoc 
społeczna – 19,46 %, administracja publiczna – 10,76 %, gospodarka komunalna – 
5,47 %, transport – 5,81 %. 
Poprosił o pozytywne przegłosowanie projektu budżetu.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Podziękował Zastępcy Wójta za prezentację 
projektu budżetu. Zapytał czy ktoś ma jakieś uwagi do zaprezentowanego projektu. 

Do punktu 9b porządku obrad sesji
Przedstawienie opinii RIO o projekcie budżetu.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Przeczytał opinię RIO  (Uchwała Nr 111/2012 
VI  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Kielcach  z  dnia  3 
grudnia 2012 roku w sprawie opinii o projekcie budżetu Gminy Klimontów na 2013 
rok)  opinia  stanowi  załącznik  do  niniejszego  protokołu,  oraz  przeczytał  kolejną 
opinię  RIO  (Uchwała  Nr  113/2012  VI  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej  w  Kielcach  z  dnia  3  grudnia  2012  roku w  sprawie  możliwości 
sfinansowania  deficytu  budżetu  planowanego  w  projekcie  uchwały  budżetowej 
Gminy na 2013 rok) opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do punktu 9c porządku obrad sesji
Przedstawienie opinii Stałych Komisji Rady Gminy na temat projektu budżetu gminy 
na 2013 rok.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Poprosił o opinie Komisji Rady Gminy.
Pani Radna Gajewska – Komisja Spraw Społecznych nie zajęła stanowiska.
Pani Radna Michta – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt budżetu na 2013 
rok. 
Pan Radny Kwapiński – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt budżetu 
gmina na 2013 rok, stosunkiem głosów 4 – za, 1 – wstrzymał się. 

Do punktu 9d porządku obrad sesji
Przedstawienie  opinii  Komisji  Budżetu,  Finansów  i  Majątku  Gminy  na  temat 
projektu budżetu gminy na 2013 rok.
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Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Poprosił o opinie Komisji Budżetu, Finansów i 
Majątku Gminy na temat projektu budżetu na 2013 rok.
Pan Radny Lipiec – Przeczytał pozytywna opinie Komisji (opinia stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu).

Do punktu 9e porządku obrad sesji
Dyskusja.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Otworzył dyskusję na temat projektu budżetu na 
2013 rok. 
Pan Radny Szeląg – Jest przeciwny projektowi budżetu na 2013 rok, i chce reform, 
nie  podnoszenia  podatków  ale  innych  form  gospodarowania.  Prosi  o  reformy 
statutowe. 
Pan Radny Kwapiński – Odnośnie wypowiedzi Radnego Szeląga powiedział, że ma 
uwagi co do jego stanowiska jako radnego reprezentującego Klimontów. Uważa ze 
choć  podejmowane  decyzje  choćby  w  przypadku  podatków  były  trudne,  to  ma 
jednakże nadzieję że mieszkańcy rozumieją iż nie da się zrobić dużo z niczego. Ma 
nadzieję  że  powstanie   wiele   mądrych  inwestycji,  i  wierzy  że  te  zrobione  są 
doceniane. 
Pani Radna Gajewska –  W imieniu własnym, oraz kolegów i koleżanek radnych, 
podziękowała  Pani  Skarbnik,  Panu  Wójtowi,  pracownikom  Urzędu  Gminy, 
Dyrektorom, Kierownikom za przygotowanie trudnego budżetu. 
Pan Radny Fijałkowski – Miał uwagi co do sposobu zwracania sobie uwagi między 
radnymi.  Nie  spodobało  mu  się  postępowanie  Pana  Radnego  Kwapińskiego  w 
stosunku do Pana Radnego Szeląga. 
Pan Radny Szeląg –  Poprosił by Pan Radny Kwapiński nie podważał słów ludzi 
posiadających tytuł profesora i doktora. 
Pan Radny Kwapiński – Zgodził się z opinią Pana Fijałkowskiego. Powiedział ze 
czuje się odpowiedzialny za obecne poczynania oraz te przyszłe. Ma nadzieję,  że 
planując przyszłość  pozostawione zostaną  przygotowane dokumenty dla  przyszłej 
Rady by mogła ona kontynuować rozwój gminy. 
Pan Radny Lipiec  –  Poparł  stanowisko Pana Kwapińskiego w kwestii  tego,  że 
realizowany  jest  budżet  na  tyle  na  ile  jest  możliwości  w  sposób  gospodarski. 
Podziękował Panu Wójtowi, Pani Skarbnik za wodociąg w Pokrzywiance. 
Pan  Przewodniczący  Jan  Rębacz  –   W związku  z  brakiem osób  chętnych  do 
dyskusji na temat projektu budżetu na 2013 rok, została ona zamknięta. 

Do punktu 9f porządku obrad sesji
Głosowanie. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Poprosił o przeczytanie uchwały w sprawie 
budżetu  na  2013  rok  Przewodniczącego  Komisji  Budżetu,  Finansów  i  Majątku 
Gminy Piotra Lipca. 
Przewodniczący Komisji  Budżetu,  Finansów i  Majątku Gminy Piotr  Lipiec - 
Przeczytał  projekt  uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Klimontów na 
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2013 rok.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Poddał pod głosowanie uchwałę, zapytał kto 
jest za przyjęciem uchwały Nr XXII/201/12 w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy 
Klimontów na 2013 rok – za 14, przeciw – 1. Uchwała została podjęta (stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu).
Pogratulował  Panu  Wójtowi,  Pani  Skarbnik  i  życzył  powodzenia  przy  rzetelnej 
realizacji tego budżetu.
Wójt Gminy Ryszard Bień  –  Podziękował za zatwierdzenie projektu budżetu na 
2013  rok.  Podziękował  Pani  Skarbnik  za  przygotowanie  tego  trudnego  budżetu. 
Zaręczył  rzetelnie  i  sprawiedliwie  dzielić  budżet.  Podziękował  Kierownikom 
jednostek za współprace, swojemu Zastępcy, Sekretarzowi, oraz podziękował Radzie 
Gminy za współpracę przy poprzednim roku budżetowym w którym udało się wiele 
zrobić.

Do punktu 10 porządku obrad sesji
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  za 
zbiorowe odprowadzenie ścieków oraz w sprawie dopłat  do taryf  dla zbiorowego 
odprowadzania ścieków. 
Pan  Przewodniczący  Jan  Rębacz  –  Poinformował,  że  do  poprzedniej  uchwały 
został dopisany jeden punkt. Przeczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 
w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe odprowadzenie ścieków oraz w sprawie 
dopłat  do  taryf  dla  zbiorowego  odprowadzania  ścieków.  Poddał  pod  głosowanie 
uchwałę Nr XXII/202/12 w sprawie zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf 
za zbiorowe odprowadzenie ścieków oraz w sprawie dopłat do taryf dla zbiorowego 
odprowadzania ścieków, zapytał kto jest za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 
Uchwała została podjęta (stanowi załącznik do niniejszego protokołu).

Do punktu 11 porządku obrad sesji
Sprawy majątkowe.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Poinformował  o przygotowanej  uchwale,  w 
sprawie zbycia nieruchomości  gruntowych,  że poprzednia uchwała  dotycząca tej 
sprawy  została  unieważniona.  Przeczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  zbycia 
nieruchomości  gruntowych.  Poddał  pod  głosowanie  uchwałę  Nr  XXII/203/12  w 
sprawie zbycia nieruchomości  gruntowych zapytał  kto jest  za – 13, przeciw – 0, 
wstrzymało  się  –  2.  Uchwała  została  podjęta  (stanowi  załącznik  do  niniejszego 
protokołu).

Do punktu 12 porządku obrad sesji
Sprawy dotyczące oświaty w Gminie. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Wspomniał o zmianach które miały miejsce w 
zakresie oświaty w poprzednim roku, o remoncie szkoły podstawowej i przedszkola, 
o ociepleniu budynku, o ekonomicznych korzyściach które będą płynęły z ocieplenia 
budynku. Oddał głos Panu Wójtowi. 
Wójt Gminy Ryszard Bień –  Powiedział, że sprawy oświaty pochłaniają ogromne 
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środki  z  budżetu  gminy,  wspomniał  o  przekształcaniu  szkól  w  szkoły 
stowarzyszeniowe w związku z oszczędnościami które będą widoczne już być może 
w przyszłym roku. Dodatki wyrównawcze dla nauczycieli wyniosły - prawie 417 000 
zł dopłacane w 2009 roku, w 2010 roku 338 484,00 zł, w 2012 roku 129 924,00 zł, na 
dzień 31 stycznia 2013 rok 127 461,37 zł. Poinformował o otrzymanej odprawie dla 
nauczycieli  z  Ministerstwa  Finansów  –  złożone  zapotrzebowanie  na  kwotę  147 
487,00 zł, a otrzymane tylko 72 121,00 zł. Podziękował za prace Pani Ewie Szeląg. 
Powiedział,  że  cieszy  się  iż  udało  się  zrobić  wszystko  by  dwie  nowe  szkoły 
stowarzyszeniowe  działały  od  1  września.  Poinformował  o  przykrym obowiązku 
nałożenia  kary  grzywny  na  rodzicach  których  dzieci  nie  wywiązywały  się  z 
obowiązku szkolnego. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos na 
temat oświaty. 
Dyrektor  PSP w Klimontowie  Elżbieta  Czajkowska  –  Podziękowała  Wójtowi, 
Pani Skarbnik, Radzie za 2012 rok, za remont szkoły (nową  elewację),  który był 
zaleceniem  sanepidu  od  2005  roku,  za  ogrodzenie  działki  kierując  szczególne 
podziękowania do Wójta, za kostkę dookoła szkoły, drogę, przejście, skocznię, oraz 
monitoring.  Wspomniała  o  dużej  potrzebie  posiadania  bezpiecznego  boiska 
sportowego. 

Do punktu 13 porządku obrad sesji
Informacje odnośnie wprowadzenia nowej ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 
w gminach. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Powiedział  o konieczności  wdrażania nowej 
ustawy  na  terenie  gminy.  Powiedział  o  spotkaniu  w  Związku  Gmin  Dorzecza 
Koprzywianki. Obecnie planowana stawka za odbiór śmieci to 7,00 zł od osoby. 
Sekretarz Gminy Piotr Lipi ński – Poinformował, że od momentu obowiązywania 
ustawy ZGKiM w Klimontowie nie będzie mógł odbierać śmieci na terenie Gminy 
chyba, że wygra przetarg. 

Do punktu 14 porządku obrad sesji
Sprawozdanie z działalności Rady Gminy w 2012 roku.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Odczytał sprawozdanie z pracy Rady Gminy w 
Klimontowie za 2012 rok (stanowi załącznik do niniejszego protokołu). Podziękował 
za przepracowany rok: Radzie, Komisjom, Wójtowi, Zastępcy Wójta, Pani Skarbnik, 
Sekretarzowi, sołtysom, Radnym Powiatowym, Kierownikom,  pracownikom Urzędu 
Gminy,  Dyrektorom,  Strażom  i  służbom  mundurowym,  oraz  wszystkim  którzy 
pracowali na rzecz Gminy Klimontów. Złożył życzenia na Nowy Rok.

Do punktu 15 porządku obrad sesji
Sprawozdanie z działalności Stałych Komisji Rady Gminy.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Poprosił o prezentację sprawozdań.
Przewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych  Ewa  Gajewska  –  Przedstawiła 
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sprawozdanie:  Komisja  Spraw  Społecznych  w  2012  roku pracowała  zgodnie  z 
planem pracy zatwierdzonym przez Radę Gminy, nieobecności były sporadyczne w 
związku  z  przypadkami  losowymi.  Podziękowała  członkom  Komisji  spraw 
Społecznych za wspólną  pracę.  Zażyczyła Wójtowi, Przewodniczącemu, Radnym, 
sołtysom, kierownikom jednostek organizacyjnych wszystkiego dobrego na Nowy 
Rok.
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego Edyta Michta – 
Odczytała sprawozdanie (stanowi załącznik do niniejszego protokołu).
Przewodniczący Komisji  Budżetu, Finansów i  Majątku Gminy Piotr Lipiec – 
Odczytał sprawozdanie (stanowi załącznik do niniejszego protokołu).
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Poddał pod głosowanie przyjęcie sprawozdań 
Komisji  oraz  Przewodniczącego.  Zapytał  kto  jest  za  przyjęciem  sprawozdań  z 
działalności – za 14, przeciw – 0, wstrzymała się – 1. Sprawozdania zostały przyjęte. 

Do punktu 16 porządku obrad sesji
Uchwalenie Planu pracy Rady Gminy na 2013 rok.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Przewodniczący zapoznał obecnych z Planem 
pracy Rady Gminy na 2013 rok. 
Pan Radny Szeląg – Powiedział, że cieszy go fakt iż będą przeprowadzane będą 
zmiany statutu.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Odczytał uchwałę w sprawie Planu pracy Rady 
Gminy na 2013 rok. Poddał pod głosowanie uchwałę  Nr XXII/204/12 w sprawie 
Planu pracy Rady Gminy na 2013 rok zapytał kto jest za – 11, jednogłośnie, tyle osób 
było na sali. Uchwała została podjęta (stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

Do punktu 5 i 17 porządku obrad sesji
Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie miedzy sesyjnym.
Sprawozdanie Wójta z działalności organu wykonawczego w 2012 roku.
Wójt Gminy Ryszard Bień  –  Odczytał  sprawozdanie z działalności za 2012 rok 
(stanowi załącznik do niniejszego protokołu). Podziękował mieszkańcom sołectw w 
których  jest  duże  zaangażowanie.  Poinformował  o  sporych  funduszach 
przeznaczonych  na  drogi  w  2013  roku  oraz  o  staraniach  o  fundusze  na  drogi 
popowodziowe. Powiedział że: opracowany został projekt organizacji ruchu na Placu 
Jana Pawła II. Poinformował o piśmie ws. fotoradaru – Kopia pisma przekazana do 
Pana Radnego Fijałkowskiego (pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
Poinformował o ofertach różnych dostawców prądu, jest już rozstrzygnięty przetarg 
dotyczący dostaw prądu. W sprawie mieszkań na ulicy Zysmana poinformował, że 
mieszkania zostaną sprzedane. Poinformował o sprzedaży działki za cmentarzem za 
kwotę 101 000,00 zł + Vat, i że będzie robiony podział działki w Olbierzowicach. 
Poinformował o złożonym wniosku na oszacowanie strat po klęskach żywiołowych, 
w  nim  zawarte  zostały  wszystkie  cieki  wodne  na  terenie  Gminy,  będzie 
prawdopodobnie  realizowany projekt  oczyszczania  koryt,  poboczy oraz  regulacja 
cieków. Powiedział o zakupie przystanków z funduszu sołeckiego. Poinformował o 
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planowanych  pracach  remontów  przystanków  murowanych przy  drogach 
wojewódzkich  i  powiatowych.  W  sprawie  podniesienia  diety  dla  sołtysów 
powiedział, ze Gminy nie stać na nią. Poprosił o przesunięcie podjęcia decyzji na 
później.  Poinformował,  że  okna  zostały  wymienione  w  Beradzu,  został 
wyremontowany Ośrodek zdrowia w Goźlicach. Poinformował o oszczędnościach 
stowarzyszenia prowadzącego szkołę w Goźlicach, i o planowaniu realizacji boiska 
za  oszczędności.  Obiecał  pomoc  dla  szkól  w  Ossolinie  i  Nawodzicach  w  roku 
przyszłym.  Podziękował  za  zorganizowanie  uroczystości  Pasterki  w  Ossolinie. 
Powiedział  o  piśmie Pana Jana Tutaka zamieszkałego w Gdańsku ws.  sprzedaży 
działki w Wilkowicach 7 arów z budynkiem za 50 000,00 zł.  Złożył życzenia na 
Nowy Rok. 

Do punktu 18 porządku obrad sesji
Wnioski i skargi. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Poinformował, że przekazuje skargę i wnioski 
w celu przygotowania opinii dla rady. Powiedział o 3 wnioskach od osoby która robi 
to  stale.  Wniosku  o  ponowne  rozpatrzenie  sprawy  dot.  wypłat  Wójtowi  za 
niewykorzystany urlop oraz nagrodę, odpowiedz na ten wniosek już była wysłana. 
Komisja  Rewizyjna  musi  wydać  tu  opinię.  Kolejny  wniosek  dotyczy  usunięcia 
naruszonego prawa w uchwale dotyczącej siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
Komisja Rewizyjna musi wydać tu opinię. Kolejna skarga jest na czynności Wójta 
Gminy Klimontów dotyczące nie wydania dokumentów pracowników. Przekazał w/w 
wnioski na ręce Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.

Do punktu 19 porządku obrad sesji
Wnioski, zapytania, informacje.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Wystosował wniosek do Radnych Powiatowych 
by sprawdzili jak wygląda sprawa pasa drogowego w wąwozie o której była mowa. 
Zapytał czy ktoś chce zabrać głos. 
Wójt Gminy Ryszard Bień – Poinformował, ze przez 6 lat są składane notoryczne 
skargi z zazdrości przez Pana Xxxxxxxx Xxxxxxxx o to co się robi dobrze i o to co 
się udaje (było ich około 200). Podziękował za wygraną w dożynkach powiatowych 
sołectwu Grabina,  za organizację  imprez na wysokim poziomie.  Poinformował  o 
prośbie którą wystosowała sekcja karate o wsparcie ze strony Gminy. Poinformował 
o  tym,  że  było  na  terenie  Gminy  Międzynarodowe  Seminarium  Karate  w 
Klimontowie co jest ogromnym zaszczytem i wyróżnieniem, że takie przedsięwzięcia 
mają miejsce u nas. 
Pan  Przewodniczący  Jan  Rębacz  –  Poinformował  o  korespondencji:  pismo  od 
Stowarzyszenia Nasze Dziedzictwo Ossolin z wnioskiem o dotacje na 2013 rok na 
kwotę  8  500,00  zł.  Powiedział  ze  dotacji  nie  da  się  przekazać,  gdyż  środki  dla 
stowarzyszeń mogą być przekazane tylko w drodze konkursu. Zostało wystosowane 
pismo  do  Urzędu  Marszałkowskiego  by  można  było  w  Klimontowie  składować 
śmieci na wysypisku. Jest pismo od Proboszcza z Olbierzowic w sprawie pomocy 
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finansowej  w  remoncie  zabytkowych  części  kościoła.  Pismo  w  sprawie 
podwyższenia diety sołtysów, komisje miały różne miały na ten temat opinie. 
Poprosił o opinie Komisji. 
Pan Radny Kwapiński  –  Poinformował  że zważywszy na  planowane włączenie 
sołtysów w inkaso  opłat  śmieciowych  i  brakiem przygotowanej  uchwały  sprawę 
trzeba odsunąć w czasie do rozpatrzenia. 
Pani Radna Michta – Komisja proponuje by jeszcze raz rozpatrzyć sprawę i podjąć 
decyzje w późniejszym terminie.
Pani  Radna Gajewska -  Komisja  proponuje by jeszcze raz rozpatrzyć  sprawę  i 
podjąć decyzje w późniejszym terminie.
Pan  Radny  Lipiec  –  Powiedział,  ze  Komisja  na  swoim posiedzeniu  analizowała 
pismo, i uznała że należy podnieść sołtysom diety na kwotę 150,00 zł za udział w 
sesji. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Poddał pod głosowanie kwestię  by podjęcie 
decyzji z w sprawie diet dla sołtysów przesunąć w czasie – za – 14, jednogłośnie, tyle 
osób było na sali. 
Poinformował o piśmie ws. podniesienia kwoty za posiłki w Szkole Podstawowej. 
Zapytał kto jest za – 13, przeciw – 0, wstrzymuje się – 1. 
Sekretarz  Gminy  Piotr  Lipi ński  –  W imieniu  Zarządu  LKS  Klimontowianka, 
trenerów, zawodników, zaprosił na pokaz sekcji karate by zaprezentować to czego się 
nauczyli w ciągu 8 miesięcy. Poinformował o tym co udało się zrobić w 2012 roku: o 
tym ze  jest  5  drużyn  piłki  nożnej,  są  4  młodzieżowe drużyny niemal  100  osób 
trenujących  piłkę  nożną,  nowa  sekcja  karate  od  marca  która  zorganizowała 
Międzynarodowe  Seminarium  karate  z  zagranicznymi  gośćmi,  oraz  z  gośćmi  z 
innych części Polski. Podziękował za wsparcie, zaangażowanie Wójtowi Ryszardowi 
Bieniowi.  Pani  Skarbnik  za  rozliczanie  projektów,  radzie  Gminy  za  wsparcie  i 
zrozumienie dla spraw sportu. Podziękował radzie sołeckiej i sołtysowi Klimontowa 
za  dofinansowanie.  Panu  Przewodniczącemu  Komisji  Alkoholowej  za  pomoc, 
Paniom Dyrektorkom Wszystkich szkól  z terenu Gminy Klimontów. Podziękował 
wszystkim  którzy  przyczyniają  się  do  promowania  kultury  fizycznej  na  terenie 
Gminy  Klimontów.  Podziękował  Gminnemu  Ośrodkowi  Kultury  za  wspólne 
prowadzenie kursu tańca towarzyskiego.
Pan Radny Szeląg – Poprosił o przeczytanie jego sprawozdania. Powiedział, ze nie 
jest przeciwny inwestycjom, jest zwolennikiem inwestycji które przynoszą zyski. 

Do punktu 20 porządku obrad sesji
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Zamknął  obrady XXII Sesji  Rady Gminy w 
Klimontowie. 

Protokołowała:                                                                                  Przewodniczył:
Sylwia Burczyńska                                                                           Jan Rębacz
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